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I henhold til § 36, stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Landsstyret: 
 
Spørgsmål til Landsstyret:  
Har landsstyret planer om at indføre VHF DSC i Grønland, i bekræftende fald, hvornår og 
hvis nej, hvorfor ikke? 
(Landstingsmedlem Esmar Bergstrøm Inuit Ataqatigiit) 
 
Begrundelse: 
I det meste af verden er der indført DSC VHF(digitalt Selektivt Kald). Hovedformålet er, at lave 
korte, hurtige og præcise opkald i en nødsituation. VHF radioen kan tilkobles en GPS og sender den 
automatisk det nødstedte skibs position. Så er der ingen tvivl om, hvor skibet befinder sig henne. 

 
DSC er allerede indført på MF området, ved at indføre DSC på VHF området vil man kunne spare 
mange penge på bemanding af kystradioen og man vil være i stand til at lave hurtige og præcise 
redningsaktioner med undgåelse af mange traumer, samt redde menneskeliv. Når en redningsaktion 
er hurtigt overstået, så bliver de efterfølgende indlæggelser på sygehuse også begrænsede. 
 
Vi har allerede i ca. 5-6 år undervist efter de nye regler på området. I dag er det svært at finde en 
VHF radio uden DSC, den fungerer også som en almindelig VHF, men jeg kan ikke se nogen årsag 
til, at vi ikke skal udnytte de mange fordele som allerede er indbygget. 
 
Der er mange andre fordele ved at bruge DSC på VHF. Dertil kan jeg henvise til de nyere undervis-
ningsbøger i VHF. De kan købes i Atuagkat Nuuk. 
 
 
 
 

 


